
 
КИЇВСЬКА ОБЛАСНА РАДА VІII СКЛИКАННЯ 

постійна комісія з питань екології, природокористування, мисливства, 

водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії на ЧАЕС та інших 

надзвичайних ситуацій 

 
                                                                                              01196, м. Київ – 196, пл. Лесі Українки, 1     

 

                 

ПРОТОКОЛ № 6 

м. Київ                       

          «02» травня 2024 року 

 

Голова постійної комісії: Титикало Роман Сергійович – присутній. 

Члени постійної комісії: 

Колодій Олександр Миколайович – присутній (в режимі 

відеоконфереції); 

 Мепарішвілі Хвича Нодарович – присутній;  

 Горковенко Володимир Валентинович – присутній; 

 Москаленко Юліан Олександрович – присутній; 

 Карлюк Віталій Іванович – присутній. 

 Присутні: 

Щуревич Л. М. – начальник Управління агропромислового комплексу 

Київської обласної державної адміністрації. 

Нестеров Д. Ю. – начальник Управління Державного агентства меліорації, 

рибного господарства та продовольчих програм у м. Києві та Київській області; 

Федоренко В. О. – спеціаліст Управління Державного агентства 

меліорації, рибного господарства та продовольчих програм у м. Києві та 

Київській області; 

Морозов В. Л. – т. в. о. директора департаменту екології та природних 

ресурсів Київської обласної державної адміністрації; 

 Романік Р. М. – завідувач сектору (пзф) справи департаменту екології та 

природних ресурсів КОДА; 

Тютюнник С. В.  – т.в.о. директора департаменту цивільного захисту, 

оборони та взаємодії з правоохоронними органами Київської обласної державної 

адміністрації.; 

Шепетько С. А. – начальник управління з питань депутатської діяльності 

та роботи з постійними комісіями виконавчого апарату Київської обласної ради; 

Бондар С. О. – заступник начальника управління з питань депутатської 

діяльності та роботи з постійними комісіями виконавчого апарату Київської 

обласної ради. 

Порядок денний: 
  1. Про розгляд звіту про виконання Обласної комплексної програми 
забезпечення безпеки населення і територій Київської області від надзвичайних 
ситуацій на 2024-2027 роки за 1 квартал 2024 року. 

             Доповідач: Голова постійної комісії Титикало Р.С., 

      директор профільного департаменту КОДА. 



 

2. Про розгляд проєкту Програми розвитку галузі рибного господарства в 

Київській області на 2024-2027 роки. 
Доповідач: Начальник Управління Державного 

агентства меліорації з розвитку меліорації, рибного 

господарства та продовольчих програм у м. Києві та 

Київській області Нестеров Д., голова постійної комісії 

Титикало Р.С. 

 

 3. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Плаунець» на території 
Київської області». 
      
 4. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ландшафтного заказника  місцевого значення «Блакитне намисто» на території 
Київської області». 
       

 5. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ландшафтного заказника  місцевого значення «Півники» на території Київської 
області». 
      

 6. Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ясеневий гай» на території 
Київської області». 
       

 7.  Про розгляд проєкту рішення «Про внесення змін до рішень Київської 
обласної ради від 24 листопада 2021 року № 200-07-VIII «Про оголошення 
нововиявлених територій та об’єктів природно- заповідного фонду місцевого 
значення на території Київської області»  та від 09 вересня 2021 року № 097-05-
VIII «Про оголошення нововиявлених територій та об’єктів природно- 
заповідного фонду місцевого значення на території Київської області». 
       

 8. Про розгляд проєкту рішення «Про оголошення ландшафтного заказника 
місцевого значення «Брандушка» на території Київської області». 
 
 9. Про розгляд рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
нововиявлених та скасування існуючих територій та об’єктів природно-
заповідного фонду місцевого значення на території Київської області» 
(скасування статусу ботанічного заказника «Городещино; ботанічних пам’яток 
«Дуби», «Дубові насадження», «Соснові насадження», «Сосново – дубові 
насадження», «Чапля»; створення заповідних урочищ «Вовче багно», 
«Межиострів», «Сонне узлісся»; ботанічної пам’ятки «Грабова балка»). 
      Доповідач: Голова постійної комісії Титикало Р.С.,  

                директор департаменту екології та природних  

                ресурсів КОДА. 

 

10. Про розгляд звіту про виконання Програми охорони довкілля та 

раціонального використання природних ресурсів Київської області на 2023-2026 

за 1 квартал 2024 року. 

11. Про розгляд звіту про виконання Програми державного моніторингу у 

галузі охорони атмосферного повітря зони «Київська» на 2021-2025 роки за  1 



квартал 2024 року. 
      Доповідач: Голова постійної комісії Титикало Р.С.,  

                директор департаменту екології та природних  

                ресурсів КОДА. 

 

 12. Про розгляд звернення Міжрегіонального офісу захисних масивів 
Дніпровських водосховищ Державного агенства водних ресурсів України щодо 
нагальних потреб та питань. 
      Доповідач: Голова постійної комісії Титикало Р.С.,  

                директор департаменту екології та природних  

                ресурсів КОДА. 

 
 13. Про розгляд звернення ТОВ «Компанія «Дельта Інжинірінг» щодо 
виділення на умовах довгострокового тимчасового користування  терміном на 49 
років лісову ділянку площею 2,8307 га для культурно – оздоровчих, 
рекреаційних, спортивних, туристичних та освітньо - виховних цілей, яка 
знаходиться в постійному користуванні ДП «Ліси України». 
     Доповідач: Голова постійної комісії Титикало Р.С.  

 

 14. Про розгляд звернення мешканців м. Бровари щодо екологічних 
проблем, пов’язаних з вивозом цистернами нечистот машинами асенізаторами 
по вулиці Броварської сотні в колектор, а саме: в люк в районі Торгмаш ЖК 
Олімпійський 50.5070529; 30,840860. 
      Доповідач: Голова постійної комісії Титикало Р.С. 

Різне.  
 15. Про розгляд питання щодо надання дозволу Голові правління організації 
ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» Довгалюка Є.О., який здійснює свою діяльність по  
виявленню, існуванню та збереженню цінних території рекреаційних зон регіону 
Київщини на відвідування та здійснення фото та відеозйомки на території 
Чорнобильського радіаційно-екологічного біосферного заповідника, створеного 
у межах Київської області. 
 

 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

 За результатами голосування: порядок денний підтримано. 
 

 1. Слухали: Про розгляд проєкту Програми розвитку галузі рибного 

господарства в Київській області на 2024-2027 роки. 

Голова постійної комісії надав слово начальнику Управління Державного 

агентства з розвитку меліорації, рибного господарства та продовольчих програм 

у м. Києві та Київській області Нестерову Д. Ю., який інформував присутніх про 

те, що агентством запропоновано проєкт «Програми розвитку галузі рибного 

господарства в Київській області на 2024-2027 роки», який ініційований 

Управлінням Державного агентства з розвитку меліорації, рибного господарства 

та продовольчих програм у м. Києві та Київській області та відпрацьований 

спільно з Управлінням агропромислового розвитку Київської обласної 

державної (військової) адміністрації. 

Рибна галузь Київської області відіграє значну роль для розвитку 

продовольчого комплексу та є одним з основних постачальників повноцінного 

харчового білку, а також, одним із вагомих джерел зайнятості населення, тому 



заходи з розвитку рибної галузі, що забезпечує створення нових робочих місць. 

 Держава видає дозволи на офіційний вилов риби кошти, від яких 

надходять у бюджет але на зариблення не виділяються. Порушується гармонія. 

Кошти необхідно направити на відродження водойм, їх зариблення. З метою 

підвищення рівня забезпечення населення рибними продуктами, необхідним є 

зариблення водойм, а також, залучення коштів обласного бюджету для 

здійснення штучного відтворення водних біоресурсів у Київському та 

Канівському водосховищах. Програмою передбачено 8 млн. грн. на 4 роки, 

тобто, 2 млн. на рік. В той час, за надання дозволів на вилов риби держава 

отримує 10 млн. грн. на рік. 

 

За результатами обговорення постійною комісією було вирішено 

підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 
 1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про затвердження 
Програми розвитку галузі рибного господарства в Київській області на 2024-
2027 роки». 
 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради  «Про 
затвердження Програми розвитку галузі рибного господарства в Київській 
області на 2024-2027 роки» в проєкт порядку денного сесії Київської обласної 
ради, за умови надання позитивного юридичного висновку. 
 
 3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради 
проєкт рішення Київської обласної ради «Про затвердження Програми розвитку 
галузі рибного господарства в Київській області на 2024-2027 роки». 
 
 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 
 За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 
 2. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Плаунець» на 
території Київської області». 
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що запропонований 
до розгляду проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Плаунець» на території 
Київської області» зумовлений необхідністю збереження окремих унікальних 
природніх утворень, що мають особливе природоохоронне, наукове, естетичне, 
пізнавальне і культурне значення природно-заповідного фонду області, а також, 
є частиною процесу формування національної екомережі та забезпечення 
завдань визначених Державною стратегією регіонального розвитку. Створення 
ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Плаунець» дозволить 
зберегти популяцію Плаунця заплавного (Lycopodiella inundata), яка занесена до 
Червоної книги України, та знаходиться біля села Сошників Вороньківської 
сільської  територіальної громади, Бориспільського району.  
 
 За результатами обговорення постійною комісією було вирішено     
підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 
 1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 



ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Плаунець» на території 
Київської області». 
 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Плаунець» на 
території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 
 

3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради 

проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ботанічної пам’ятки 

природи місцевого значення «Плаунець» на території Київської області». 

 

 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

      За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
 3. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ландшафтного заказника місцевого значення «Блакитне намисто» 
на території Київської області» відповідно до подання Київської обласної 
державної (військової) адміністрації від 29.04.2024 №3970/11/28.05.3/2024 (вх. 
КОР від 29.04.2024 № 06.03-12/2072-01-01).  
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що прийняття рішення 
Київської обласної ради «Про оголошення ландшафтного заказника місцевого 
значення «Блакитне намисто» на території Київської області» зумовлено 
необхідністю збереження цінних природних комплексів та розширення мережі 
природно-заповідного фонду області. Створення ландшафтного заказника 
місцевого значення «Блакитне намисто» дозволить зберегти цінний природний 
комплекс де зростає популяція ковили волосистої (Stipa capillata L.), яка занесена 
до Червоної книги України та знаходиться біля села Пірново, Пірнівської 
сільської територіальної громади, Вишгородського району. Забезпечення 
збереження цінного природного комплексу популяції ковили волосистої та її 
значимість у фітосоозологічному відношенні визначається, також, 
представленістю типів оселищ європейського значення, включених до Резолюції 
4 Бернської конвенції, збереження якої потребує створення території особливої 
охорони: С1.32 Вільноплаваюча рослинність евтрофних водойм; Е5.4. Мокрі та 
вологі високотравні та папоротеві узлісся і луки.  
 Найбільш чисельною (19 видів) групою тварин на вказаній території є птахи, 
значна кількість видів яких є рідкісними або зникаючими - коловидник 
звичайний, курочка, бугайчик, просянка, плиска жовта, вусата синиця, декілька 
видів качок.  
 
 Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 
вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 
 1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ландшафтного заказника місцевого значення «Блакитне намисто» на території 
Київської області». 
 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ландшафтного заказника місцевого значення «Блакитне намисто» 
на території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 
 



3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради 
проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ландшафтного 
заказника місцевого значення «Блакитне намисто» на території Київської 
області». 

 
 Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

          За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
  4. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ландшафтного заказника  місцевого значення «Півники» на 
території Київської області».  
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що на розгляд 
постійної комісії надійшов проєкт рішення «Про оголошення ландшафтного 
заказника місцевого значення «Півники» на території Київської області», що  
дозволить збереження цінного природного комплексу, де зростає популяція 
півника сибірського (Iris sibirica L.), занесеного до Червоної книги України, що 
знаходиться біля села Пашківка Великодимерської селищної територіальної 
громади Броварського району. Забезпечення збереження цінного природного 
комплексу, де зростає популяції півника сибірського (Iris sibirica L.) є 
виконанням завдань визначених Державною стратегією регіонального розвитку 
на 2021-2027 роки. Значимість пам’ятки у фітосоозологічному відношенні 
визначається також представленістю тут типів оселищ європейського значення, 
включених до Резолюції 4 Бернської конвенції, збереження яких потребує 
створення території особливої охорони: С1.32 Вільноплаваюча рослинність 
евтрофних водойм; Е5.4. Мокрі та вологі високотравні та папоротеві узлісся і 
луки, де зростають куга озерна, плакун лозний, чистець болотяний, вовконіг 
європейський, стрілолист сусак зонтичний. Найбільш численною (11 видів) 
групою тварин на вказаній території є птахи, значна кількість з яких є рідкісними 
або зникаючими та охороняються Бернською конвенцією, а саме: коловидник 
звичайний, курочка, бугайчик, просянка, плиска жовта, вусата синиця.  
 

 Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 

 
1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 

ландшафтного заказника місцевого значення «Півники» на території Київської 
області». 

 
2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 

оголошення ландшафтного заказника місцевого значення «Півники» на 
території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 

 
 3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради 
проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ландшафтного 
заказника місцевого значення «Півники» на території Київської області». 
 
 Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
 За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 
   5. Слухали: Про розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 



оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ясеневий гай» на 
території Київської області».  
 Голова постійної комісії інформував про те, що створення ботанічної 
пам’ятки природи місцевого значення «Ясеневий гай» дозволить зберегти 
популяцію підсніжника звичайного (Galanthus nivalis), яка занесена до Червоної 
книги України, популяція якого знаходиться біля села Бобрик Великодимерської 
територіальної громади  Броварського району.  
 Забезпечення збереження цінної популяції  підсніжника звичайного 
(Galanthus nivalis) та для забезпечення виконання завдань визначених 
Державною стратегією регіонального розвитку на 2021-2027 роки, 
затвердженою Постановою КМУ від 05.08.2020 № 695, в частині збільшення 
площі територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення. 
Пам’ятка оточена ясеневим лісом порослевого походження віком приблизно 100 
років з супутніх видів деревних рослин – клен гостролистий, клен польовий та 
липа серцелиста. 

 

 Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 

 1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ясеневий гай» на території 
Київської області». 
 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Ясеневий гай» на 
території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 
 
 3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної 
ради проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ботанічної 
пам’ятки природи місцевого значення «Ясеневий гай» на території Київської 
області». 
 
  Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 

 6. Слухали: Про розгляд проєкту рішення «Про внесення змін до рішень 
Київської обласної ради від 24 листопада 2021 року № 200-07-VIII «Про 
оголошення нововиявлених територій та об’єктів природно- заповідного фонду 
місцевого значення на території Київської області» та від 09 вересня 2021 року            
№ 097-05-VIII «Про оголошення нововиявлених територій та об’єктів природно- 
заповідного фонду місцевого значення на території Київської області».  
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що прийняття даного 
проєкту рішення зумовлено необхідністю уточнення площ відповідно до 
розроблених проєктів землеустрою з організації та встановлення меж територій 
природно-заповідного фонду місцевого значення ботанічних пам’яток природи 
«Ліс біля села Крячки», в межах Глевахівської територіальної громади 
Фастівського району Київської області, та «Урочище Ярове», в межах 
Білогородської територіальної громади Бучанського району Київської області. 
 

 Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 



вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 
 1. Підтримати подання Київської обласної державної (військової) 
адміністрації щодо внесення змін до рішень Київської обласної ради від 24 
листопада 2021 року № 200-07-VIII «Про оголошення нововиявлених територій 
та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення на території 
Київської області» та від 09 вересня 2021 року № 097-05-VIII «Про оголошення 
нововиявлених територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого 
значення на території Київської області». 
 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
внесення змін до рішень Київської обласної ради від 24 листопада 2021 року 
№200-07-VIII «Про оголошення нововиявлених територій та об’єктів природно-
заповідного фонду місцевого значення на території Київської області» та від 09 
вересня 2021 року № 097-05-VIII «Про оголошення нововиявлених територій та 
об’єктів природно-заповідного фонду місцевого значення на території Київської 
області» в проєкт порядку денного сесії Київської обласної ради. 
 
 3. Розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради проєкт 
рішення Київської обласної ради «Про внесення змін до рішень Київської 
обласної ради від 24 листопада 2021 року № 200-07-VIII «Про оголошення 
нововиявлених територій та об’єктів природно-заповідного фонду місцевого 
значення на території Київської області» та від 09 вересня 2021 року № 097-05-
VIII «Про оголошення нововиявлених територій та об’єктів природно-
заповідного фонду місцевого значення на території Київської області». 
 
          Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 
 7. Слухали: Про розгляд проєкту рішення «Про оголошення ландшафтного 
заказника місцевого значення «Брандушка» на території Київської області». 
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що створення 
ландшафтного заказника місцевого значення «Брандушка» дозволить зберегти 
ландшафтний комплекс, що є схилом, який розташований на території 
Миронівської міської об’єднаної територіальної громади Обухівського району 
Київської області біля села Шандра, де зростають популяції брандушки 
різнобарвної (Colchicum bulbocodium versicolor syn. Bulbocodium versicolor) та 
ковили волосистої (Stipa pennata L.), що занесені до Червоної книги України. 
Популяція ковили волосистої численна та займає площу у кілька сотень 
квадратних метрів. Насіннєве відновлення на заповідних територіях стабільне. 
У непорушних або малопорушних місцях формуються гомеостатичні популяції 
із лівосторонніми спектрами, а в умовах порушених - популяції агресивні, тому, 
і потребують охорони. Прийняття даного рішення є частиною процесу 
формування національної екомережі, а також забезпечення завдань визначених 
Державною стратегією регіонального розвитку. 
 

 Після обговорення вищезазначеного питання, постійна комісія 

вирішила підтримати наступні висновки і рекомендації. 
 
 1. Підтримати проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення 



ландшафтного заказника місцевого значення «Брандушка» на території 
Київської області». 
 
 2. Рекомендувати включити проєкт рішення Київської обласної ради «Про 
оголошення ландшафтного заказника місцевого значення «Брандушка» на 
території Київської області» в порядок денний сесії Київської обласної ради. 
 

3. Рекомендувати розглянути та підтримати на сесії Київської обласної ради 
проєкт рішення Київської обласної ради «Про оголошення ландшафтного 
заказника місцевого значення «Брандушка» на території Київської області». 

 
     Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 
 8. Слухали:  Про розгляд рішення Київської обласної ради «Про оголошення 
нововиявлених та скасування існуючих територій та об’єктів природно-
заповідного фонду місцевого значення на території Київської області» 
(скасування статусу ботанічного заказника «Городещино; ботанічних пам’яток 
«Дуби», «Дубові насадження», «Соснові насадження», «Сосново – дубові 
насадження», «Чапля»; створення заповідних урочищ «Вовче багно», 
«Межиострів», «Сонне узлісся»; ботанічної пам’ятки «Грабова балка»). 
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що у зв’язку з втратою 
природоохоронної цінності Київським еколого - культурним центром 
запропоновано скасувати статуси існуючих обєктів природно- заповідного 
фонду: ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Дуби»; ботанічної 
пам’ятки природи місцевого значення «Сосново-дубові насадження»; ботанічної 
пам’ятки природи місцевого значення «Дубові насадження»; ботанічної 
пам’ятки природи місцевого значення «Соснові насадження» (площа 0,5 га); 
ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Соснові насадження» (площа 
5,5 га); ботанічної пам’ятки природи місцевого значення «Сосново-дубові 
насадження» (площа 1 га); ботанічного заказника місцевого значення 
«Городещино»; орнітологічного заказника місцевого значення «Чапля». 
Натомість оголосити територіями та об’єктами природно-заповідного фонду: 
заповідне урочище «Вовче багно» площею 0,5 га, у кварталі 47 виділ 29 
Поташнянського лісництва філії «Тетерівське лісове господарство» ДП «Ліси 
України»; заповідне урочище «Межиострів», площею 0,4 га, у кварталі 87 виділі 
28 Поташнянського лісництва філії «Тетерівське лісове господарство» ДП «Ліси 
України»; ботанічну пам’ятку природи місцевого значення «Грабова балка», 
площею 26 га, у кварталі 6 (входять всі виділи) Поташнянського лісництва філії 
«Тетерівське лісове господарство» ДП «Ліси України»; заповідне урочище 
«Сонне узлісся», площею 0,6 га, у кварталі 65 виділ 7 Тетерівського лісництва 
філії «Тетерівське лісове господарство» ДП «Ліси України».  
 За результатами обговорення вищезазначеного питання було з’ясовано, що 
воно потребує доопрацювання з виїздом на місця та врахувати наявність всіх 
законних підстав для прийняття запропонованого рішення. 
 

 В обговоренні питання взяли участь всі присутні депутати Київської 

обласної ради, висновки і рекомендації посталено на голосування. 

 

 Перенести розгляд проєкту рішення Київської обласної ради «Про 



оголошення нововиявлених та скасування існуючих територій та об’єктів 
природно-заповідного фонду місцевого значення на території Київської області» 
на наступне засідання. 

 
  Голосували: „За” – 6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 

 9. Слухали: Про розгляд звіту про виконання Програми охорони довкілля та 
раціонального використання природних ресурсів Київської області на 2023-2026 
за 1 квартал 2024 року (лист від 24.04.2024 № 1405-28.06.2-2024 (вх. від 
25.04.2024 № 06-01-12/1986-01-01). 

Голова постійної комісії надав слово Морозову В. Л. – т. в. о. директора 

департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 

адміністрації, якій інформував присутніх про те, що у 2024 році обласним 

бюджетом на реалізацію заходів даної Програми затверджено коштів у сумі 57 

300,00 тис. грн, місцевим бюджетом – 10 700,00 тис. гривень. 

Фактично за звітний період на виконання Програми профінансовано 

коштів у сумі 1 584,685 тис. грн., з обласного бюджету – 383,149 тис. грн, з 

місцевого бюджету – 1 201,536 тис. грн. по наступних заходах: 

«Забезпечення збирання, перевезення, зберігання, оброблення і утилізація 

відходів руйнації» – 383,149 тис. грн (обласний бюджет);  

«Проведення заходів з озеленення міст, селищ та сіл Київської області» – 

1 201,536 тис. грн (місцевий бюджет). 

 

 Після заслуховування інформації профільного департаменту з 

вищезазначеного питання, постійна комісія вирішила проголосувати за 

наступні висновки і рекомендації. 

 
 Інформацію, викладену у звіті про стан виконання виконання заходів 
Програми охорони довкілля та раціонального використання природних ресурсів 
Київської області на 2023-2026 роки за 1 квартал 2024 року, взяти до відома. 
 
      Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 

10. Слухали: Про розгляд звіту про виконання Програми державного 

моніторингу у галузі охорони атмосферного повітря зони «Київська» на 2021-

2025 роки за 1 квартал 2024 року. 

 Голова постійної комісії надав слово Морозову В.Л. – т. в. о. директора 
департаменту екології та природних ресурсів Київської обласної державної 
адміністрації, якій інформував присутніх про те, що на фінансування заходів 
Програми у 2024 році передбачено 33 290,0 тис. грн, з них - за рахунок коштів 
обласного бюджету – 15 700,0 тис. грн.; за рахунок коштів державного бюджету 
– 17 590,0 тис. гривень. За   
 На 2024 рік обласним бюджетом передбачено фінансування заходів 
Програми у сумі 5 500,0 тис. грн., з яких фактично виділено кошти у сумі 1 604,7 
тис. грн.  
 

 Після заслуховування інформації профільного департаменту з 



вищезазначеного питання постійна комісія вирішила проголосувати за 

наступне. 

  

Інформацію, викладену у звіті про стан виконання виконання заходів 

Програми державного моніторингу у галузі охорони атмосферного повітря зони 

«Київська» на 2021-2025 роки за 1 квартал 2024 року взяти до відома. 

 

  Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 
  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 

 11. Слухали: Про розгляд звернення Міжрегіонального офісу захисних 
масивів Дніпровських водосховищ Державного агенства водних ресурсів 
України щодо нагальних потреб та питань. 
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що відповідно до 
запропонованого до розгляду звернення Міжрегіонального офісу захисних 
масивів Дніпровських водосховищ Державного агенства водних ресурсів 
України необхідно звернутися до Київської обласної державної адміністрації з 
проханням посприяти у  до вирішення питань, в межах компетенції,  порушених 
у зверненні Міжрегіонального офісу захисних масивів дніпровських 
водосховищ Державного агенства водних ресурсів України з метою 
забезпечення якісної, повноцінної, безперебійної роботи та швидкого 
реагування на надзвичайні ситуації та рекомендувати врахувати, що 
Міжрегіональний офіс захисних масивів дніпровських водосховищ відновлює, 
організовує та здійснює експлуатацію гідротехнічних споруд на захисних 
масивах Київського та Канівського водосховищ та має на балансі 6 насосних 
станцій Київщини. 
 

 Після заслуховування інформації з вищезазначеного питання, постійна 

комісія вирішила проголосувати за наступне. 
 

1. Звернення Міжрегіонального офісу захисних масивів дніпровських 
водосховищ Державного агенства водних ресурсів України щодо нагальних 
потреб та питань врахувати в роботі. 

 
2. Постійній комісії звернутися до Київської обласної державної (військової) 

адміністрації з проханням долучитися до вирішення питань, порушених у 
зверненні Міжрегіонального офісу захисних масивів дніпровських водосховищ 
Державного агенства водних ресурсів України з метою забезпечення якісної, 
повноцінної, безперебійної роботи та швидкого реагування на надзвичайні 
ситуації. 
 Київській обласній державній (військовій) адміністрації рекомендувати 
врахувати те, що Міжрегіональний офіс захисних масивів дніпровських 
водосховищ відновлює, організовує та здійснює експлуатацію гідротехнічних 
споруд на захисних масивах Київського та Канівського водосховищ та має на 
балансі 6 насосних станцій Київщини. 
 3. Постійній комісії направити звернення Міжрегіонального офісу захисних 
масивів дніпровських водосховищ Державного агенства водних ресурсів 
України для опрацювання та вжиття відповідних заходів реагування. 
 
  Голосували: „За” –  6 , “Проти” – 0, “Утрималися”– 0. 



  За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
 
 12. Слухали: Про розгляд звернення ТОВ «Компанія «Дельта Інжинірінг» 
щодо виділення на умовах довгострокового тимчасового користування  терміном 
на 49 років лісову ділянку площею 2,8307 га для культурно – оздоровчих, 
рекреаційних, спортивних, туристичних та освітньо - виховних цілей, яка 
знаходиться в постійному користуванні ДП «Ліси України». 
 Голова постійній комісії інформував присутніх, що на розгляд постійної 
комісії надійшло звернення ТОВ «КОМПАНІЯ «ДЕЛЬТА ІНЖИНІРИНГ» щодо 
не погодження з позицією Київської обласної державної адміністрації про 
ненадання земельної ділянки у довгострокового тимчасове користування  
терміном на 49 років лісову ділянку площею 2,8307 га для культурно – 
оздоровчих, рекреаційних, спортивних, туристичних та освітньо - виховних 
цілей, яка знаходиться в постійному користуванні ДП «Ліси України». 
  Згідно чинного законодавства у Київської обласної ради відсутні 
повноваження щодо надання земель державної власності у довгострокове 
користування, тому, голова постійної комісії запропонував направити, в порядку 
інформування, висновки і рекомендації постійної комісії. 
 

 Після заслуховування інформації з вищезазначеного питання постійна 

комісія вирішила проголосувати за наступне. 
 
 Постійній комісії Київської обласної ради з питань екології, 
природокористування, мисливства, водних ресурсів, ліквідації наслідків аварії 
на ЧАЕС та інших надзвичайних ситуацій інформувати ТОВ «КОМПАНІЮ 
«ДЕЛЬТА ІНЖИНІРИНГ» про те, що у Київської обласної ради відсутні 
повноваження щодо вирішення порушеного у зверненні питання. 

Вказана лісова ділянка перебуває у державній власності та знаходиться в 

постійному користуванні ДП «Ліси України», Обухівське лісництво, філія 

«Київське лісове господарство».  

Відповідно до пункту 6 статті 31 Лісового кодексу 

«обласні, Київська та Севастопольська міські державні адміністрації у 

сфері лісових відносин у межах своїх повноважень на їх території: 

1) забезпечують реалізацію державної політики у сфері лісових відносин; 

2) беруть участь у розробленні та забезпеченні виконання регіональних 

(місцевих) програм з охорони, захисту, використання та відтворення лісів; 

3) здійснюють контроль за додержанням законодавства у сфері лісових 

відносин; 

4) передають у власність, надають у постійне користування для ведення 

лісового господарства земельні лісові ділянки, що перебувають у державній 

власності, на відповідній території; 

6) приймають рішення про виділення в установленому порядку для 

довгострокового тимчасового користування лісами лісових ділянок, що 

перебувають у державній власності, на відповідній території, а також у 

межах міст обласного та республіканського (Автономної Республіки Крим) 

значення. 

 

  Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

      За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 



 

 13. Слухали: Про розгляд звернення мешканців м. Бровари щодо 
екологічних проблем, пов’язаних з вивозом цистернами нечистот машинами 
асенізаторами по вулиці Броварської сотні в колектор, а саме: в люк в районі 
Торгмаш ЖК Олімпійський 50.5070529; 30,840860. 
  Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що на розгляд 
надійшло звернення мешканців міста Бровари щодо екологічних проблем, 
пов’язаних з вивозом машинами асенізаторами цистернами нечистот по вулиці 
Броварської сотні в колектор, а саме: в люк в районі Торгмаш ЖК Олімпійський 
50.5070529; 30,840860. Голова комісії акцентував увагу на тому, що кожен має 
право на безпечне для життя і здоров’я довкілля, а відповідно до ст. 66 
Конституції України, кожен зобов'язаний не заподіювати шкоду природі, 
культурній спадщині, відшкодовувати завдані ним збитки. З метою вирішення 
проблемного питання, порушеного у зверненні необхідно долучити 
Броварського міського голову та департамент екології та природних ресурсів 
КОВА.  
 
 У зв’язку з тим, що cитуація потребує негайного реагування та вжиття 
дієвих заходів постійна комісії вирішила наступне. 

  

 1. Постійній комісії звернутися до Броварського міського голови з 

проханням втрутитися в ситуацію, яка склалася в місті Бровари з вивозом 

машинами асенізаторами цистернами нечистот по вулиці Броварської сотні в 

колектор, а саме: в люк в районі Торгмаш ЖК Олімпійський 50.5070529; 

30,840860.  

2. Постійній комісії звернутися до Департаменту екології та природних 
ресурсів КОВА з проханням  долучитися до вирішення питання дотримання 
екологічного та санітарно – епідеміологічного, природоохоронного 
законодавства при здійсненні своєї господарської діяльності машинами 
асенізаторами в місті Бровари та вжити відповідних заходів реагування. 

  
 3. Постійній комісії направити звернення мешканців міста Бровари щодо 
екологічних проблем, пов’язаних з вивозом машинами асенізаторами 
цистернами нечистот по вулиці Броварської сотні в колектор (в люк в районі 
Торгмаш ЖК Олімпійський 50.5070529; 30,840860) до Державної екологічної 
інспекції Столичного регіону та вжиття відповідних заходів реагування. 
 

  Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

      За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 
Різне.  
 14. Слухали: Про розгляд питання щодо надання дозволу Голові правління 
організації ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» Довгалюка Є. О., який здійснює свою 
діяльність по виявленню, існуванню та збереженню цінних території 
рекреаційних зон регіону Київщини на відвідування та здійснення фото та 
відеозйомки на території Чорнобильського радіаційно-екологічного 
біосферного заповідника, створеного у межах Київської області. 
 Голова постійної комісії інформував присутніх про те, що Голова правління 
ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» Довгалюк Є. О.(спільно з однодумцями) на 
території Київської області займається роботою у галузі виявлення, збереження 
та відновлення цінних територій, охороною навколишнього природного 



середовища, виявленням та захисту цінних рекреаційних 
зон, популяризацією зон туристичної привабливості, природно – заповідних 
об’єктів Київщини, організовує та проводить відповідні тури. На даний час 
необхідно спрямовувати свої дії на відродження постраждалих територій, 
підтримку природоохоронної діяльності та створення умов для рекреаційних 
можливостей з метою відродження та стабілізаційних процесів відтворення 
життя. Робота ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» була неодноразово відмічена 
українськими та міжнародними спільнотами, організаціями тощо. З діяльністю 
ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» можна ознайомитися у загальнодоступному 
інтернет - ресурсі. Під час війни московії проти України, що почалась 24 лютого 
2022 року, команда ГО продовжує фіксувати дику природу для створення історії 
з назвою “Природа під час війни”.  Беручи до уваги необхідність збереження та 
відновлення цінних територій, виявлення та захист цінних рекреаційних зон, 
необхідність популяризації зон туристичної привабливості Київщини та 
залучення міжнародної спільноти до вирішення питань екологічної та 
природоохоронної сфери, необхідно підтримати дану роботу Голови правління 
ГО «СЕЙВ ЕНД ЕКСПЛОР» та звернутися з проханням надати дозвіл на 
відвідування та проведення відповідних робіт (здійснення фото, та відеозйомки 
на території Чорнобильського радіаційно – екологічно біосферного 
заповіднику)  Довгалюку Є. О.  
 

 Після обговорення вищезазначеного питання постійна комісія вирішила 

проголосувати за наступне. 

 
 Постійній комісії звернутися до Чорнобильського радіаційно-екологічного 
біосферного заповідника та Державного агентства України з управління зоною 
відчуження з проханням надати дозвіл голові правління організації ГО «СЕЙВ 
ЕНД ЕКСПЛОР» Довгалюку Є. О., який здійснює свою діяльність по виявленню, 
існуванню та збереженню цінних території рекреаційних зон регіону Київщини, 
на відвідування та здійснення фото та відеозйомки на території 
Чорнобильського радіаційно-екологічного біосферного заповідника, створеного 
в межах  Київської області.  
 

      Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

      За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 
 15. Слухали: Про розгляд звіту про виконання Обласної комплексної 
програми забезпечення безпеки населення і територій Київської області від 
надзвичайних ситуацій на 2024-2027 роки за 1 квартал 2024 року. 

Голова постійної комісії надав слово для виступу т.в.о. директора 

департаменту цивільного захисту, оборони та взаємодії з правоохоронними 

органами Київської обласної державної адміністрації Тютюннику С.В., який 

інформував присутніх про те, у звітному періоді Програму профінансовано на 

суму 7 448,20502 тис. грн. 

Проведено коштів обласного бюджету - 6 111,09967 тис. грн (1,0 % від 

визначеного Програмою та 2,8 % від затвердженого обласним бюджетом на рік), 

які спрямовано на виконання наступних заходів Програми: 

https://uk.wikipedia.org/wiki/%D0%9A%D0%B8%D1%97%D0%B2%D1%81%D1%8C%D0%BA%D0%B0_%D0%BE%D0%B1%D0%BB%D0%B0%D1%81%D1%82%D1%8C


 - «Експлуатаційно-технічне обслуговування апаратури і обладнання 

територіальної та місцевої автоматизованої системи централізованого 

оповіщення в Київській області» – 749,914 тис. грн; 

- «Здійснення комплексу заходів щодо будівництва, реконструкції 

капітального ремонту споруд цивільного захисту у тому числі найпростіших 

укриттів та забезпечення їх необхідним обладнанням» – 910,68098 тис. грн; 

- «Погашення кредиторської заборгованості станом на 01.01.2024 за 

капітальний ремонт найпростішого укриття державного професійного-

технічного навчального закладу «Бориспільський професійний ліцей» за 

адресою: Київська область, Бориспільський район, м. Бориспіль, вул. Ушакова, 

17» – 1 132,90494 тис. грн; 

- «Погашення кредиторської заборгованості станом на 01.01.2024 за 

капітальний ремонт найпростішого укриття ДПТНЗ «Бородянський професійний 

аграрний ліцей» за адресою: Київська область, Бучанський район, смт. 

Бородянка, пл. Київська, 3» – 70,488 тис. грн; 

- «Погашення кредиторської заборгованості станом на 01.01.2024 за 

реконструкцію підвального приміщення Гнідинського ліцею імені Петра Яцика 

Золочівської сільської ради Бориспільського району Київської області під 

укриття за адресою: вул. 7-А, с. Гнідин, Бориспільського району Київської 

області» – 2 553,52654 тис. грн; 

- «Погашення кредиторської заборгованості станом на 01.01.2024 за 

капітальний ремонт частини підвальних приміщень, водовідведення 

атмосферних опадів та благоустрій території Немішаївського закладу 

дошкільної освіти «Центр розвитку дитини «Дзвіночок» по вул. Заводська, 45-а 

смт Немішаєве, Бучанського району, Київської області (споруди подвійного 

призначення –найпростіше укриття)» – 674,72021 тис. грн; 

- «Забезпечення якісного рухомого майна радіозв’язку для оперативного 

вирішення завдань в умовах воєнного стану» – 18,865 тис. гривень. 

 

 Після заслуховування інформації з вищезазначеного питання, постійна 

комісія вирішила проголосувати за наступне. 

 
 Інформацію, викладену у звіті про стан виконання виконання Обласної 
комплексної програми забезпечення безпеки населення і територій Київської 
області від надзвичайних ситуацій на 2024-2027 роки за 1 квартал 2024 року, 
взяти до відома. 

 

  Голосували: „За” – 6, “Проти” –0, “Утрималися”–0. 

      За результатами голосування: висновки і рекомендації підтримано. 

 

 

Голова постійної комісії                                                         Роман ТИТИКАЛО 

 

 

 

Секретар постійної комісії                                             Хвича МЕПАРІШВІЛІ 



 

 

 


